



ကညီပိာ်မုာ်ကရုအလံာ်ဟ့ာ်ယုာ်ဆုကညီဖိခဲလာ်  
ဖဲကညီဒီကလုာ်မုာ်နံဆာက့အလိာ်ပုာ်ထီာ်ဝဲ(၇၃)ဝိတဝိအမုး  
၂၀၂၁နံာ်,လါဖုာ်တြုာ်အါရံ(၁၁)သိ

ကညီကလုာ်ခိာ်နံာ်သိာ်ဒုဒီးထံဖိကိာ်ဖိခဲလာ်သ့ာ်ဧ, တနံအံာ်မုာ်ဝဲစံာ်စါနုာ်မုာ်နံလုာ်ဒိာ်ပုာ်ဒိာ်ဖးဒိာ်တနံ လာကညီဖိခဲ  
လာ်အဂီၢ်န့ာ်လီၤ. ကညီဖိလုာ်ကလိာ်ဘျဲာ်ဟံာ်ဖိာ်ထီာ်အသးဒီးဟူးဂဲထံရံာ်ကိာ်သးခိဖိတံာ်ယုထံယုကိာ်ဖဲ၁၁. ၂.၁၉၄၈အနံဒီးမုာ်  
နံအံာ်ဘာ်တံာ်ဟံာ်ပနီာ်က့အိာ်အမုာ်ကညီဒီကလုာ်မုာ်နံအသးန့ာ်လီၤ. တနံအံာ်မုာ်ဝဲကညီဒီကလုာ်မုာ်နံဆာက့အလိာ်ပုာ်ထီာ်  
ဝဲ(၇၃)ဝိတဝိန့ာ်လီၤ. လါမုာ်နံလုာ်ဒိာ်ပုာ်ဒိာ်ဖးဒိာ်တနံအံာ်မုာ်ကညီဖိခဲလာ်ကပုာ်ဒုာ်ပုာ်ဒါမန့ာ်အိာ်ကဲဒီးမဲကထုာ်ဖျးထီာ်ကွံာ်လာ်တံာ်ဆီာ်  
တံာ်မန့ာ်အကလုာ်ကလုာ်ဒီးတုာ်သကိးဆုတံာ်မန့ာ်ဖိတုာ်လါအဆိအချု တက့ာ်န့ာ်မုာ်ပဝဲကညီပိာ်မုာ်ကရုအတံာ်ဆာဂုာ်ဆာဝါအဒိာ်  
အအါန့ာ်လီၤ.

ကညီကလုာ်ခိာ်နံာ်သိာ်ဒုဒီးထံဖိကိာ်ဖိခဲလာ်သ့ာ်ဧ, ကညီကလုာ်အံာ်တမုာ်ကလုာ်တလုာ်လာ်အအဲာ်တံာ်အ့ာ်လိာ်ဆိးက့,  
တံာ်ဒုးတံာ်ယုဒီးတံာ်ဂံာ်သ့ာ်ဂံာ်စါန့ာ်ဘာ်. ကညီကလုာ်မုာ်ပုာ်လာ်အအဲာ်တံာ်ထဲသိးတုာ်သိး, တံာ်ယုတံာ်ဖိး, တံာ်တိတံာ်လိာ်, တံာ်မုာ်တံာ်  
ခုာ်ဒီးတံာ်သဘျု န့ာ်အိာ်ဖျါထီာ်ဝဲတြုာ်ကလံာ်လာ်အတံာ်ယုထံယုကိာ်ဖဲ၁၁. ၂.၁၉၄၈နံာ်အနံန့ာ်လီၤ. ကညီဖိလါထံကိာ်ဒီတဘျဲာ်အ  
ပုာ်ဟံာ်ဖျါထီာ်အသးလာ်တံာ်ဘျဲာ်တံာ်ဘျဲာ်, စိာ်ယုာ်ဒီးတံာ်ယုထီာ်ခိဖိတံာ်ဟံာ်သးလံာ်ထံာ်လာ်အမုာ်ဝဲ,

- ၁.ဟ့ာ်ကညီကိာ်တဘျီဃီ(ဒ်သိးကညီဖိခဲလာ်ကန့ာ်ဘာ်က့တံာ်သဘျု အဂီၢ်)
- ၂.ပယီတဘးကညီတဘးဒုးနဲာ်ခဲအံာ်(တံာ်တီပတီာ်ထဲသိးတုာ်သိးဒီးဒိာ်မိာ်ကရုာ်စံာ်ဂုာ်ဝိ)
- ၃.ပတသးလိကလုာ်ဒုာ်တံာ်သဘံာ်သဘျဲာ်ဘာ်.(ကလုာ်ခဲလာ်ကအိာ်ဒီးတံာ်ယုတံာ်ဖိးတံာ်အဲာ်တံာ်ကွံာ်)
- ၄.ပတသးလိထံလိာ်ကိာ်ပုာ်တံာ်ဒုးတံာ်ယုဘာ်.(ပသးလိတံာ်တိတံာ်လိာ်တံာ်မုာ်တံာ်ခုာ်)န့ာ်လီၤ.

ကညီကလုာ်ခိာ်နံာ်သိာ်ဒုဒီးထံဖိကိာ်ဖိခဲလာ်သ့ာ်ဧ, ကညီဖိယုထံယုကိာ်လာ်တံာ်ဘျဲာ်တံာ်ဘျဲာ် ဒီးတံာ်မုာ်တံာ်ခုာ် အကျဲအ  
ပုာ်ဘာ်ဆာ်ပယီခိာ်နံာ်သ့ာ်တဖာ်တတုာ်လိာ်ဝဲဘာ်အမဲာ်ညါဟ့ာ်သဆာ်ထီာ်ကညီဖိတဖာ်ဒ်သိးကဒုးန့ာ်က့ဝဲထံကိာ်လာ်အဝဲသ့ာ်  
သးလိဝဲအယိစုကဝဲတံာ်ဟံာ်ဆာ်သ့ာ်တဖာ်ပိာ်ထွဲထီာ်အခံန့ာ်လီၤ. စုကဝဲတံာ်ဟံာ်ဆာ်ယံာ်ဝဲထာ်ဝဲလာ်ယုဖိာ်ဒီတကတီာ်အပုာ်လံာ်ဘာ်  
ဆာ်ပတံာ်မိာ်န့ာ်သးလိလာ်အမုာ်ဝဲတံာ်ထဲသိးတုာ်သိး, တံာ်စံာ်ညီာ်ဟါလိာ်သး, တံာ်ဟံာ်ကဲပုာ်ဂုာ်ဝိခွဲးယာ်ဒီးသဲစးအတံာ်ဒိာ်စိသ့ာ်တဖာ်  
န့ာ်ပတဒီးန့ာ်ဘာ်ဒီးအမဲာ်ညါတံာ်လာ်ပဘာ်ကွံာ်ဆာ်မဲာ်ဝဲထီာ်ဘိန့ာ်မုာ်ဝဲဒုာ်ထဲတံာ်ဆီာ်တံာ်မန့ာ်, တံာ်ဒုးတံာ်ယု, တံာ်ဖျိာ်တံာ်ယု, တံာ်  
ယုာ်မုာ်ဟးဖျိးဒီးတံာ်သံတံာ်ပုာ်သ့ာ်တဖာ်န့ာ်လီၤ. ပတံာ်ယုထီာ်သ့ာ်တဖာ်ကိာ်ပယီပဒိာ်မလါမပုာ်ဒီးဟ့ာ်က့ပုာ်မုာ်တသ့ဘာ်န့ာ်ပ  
ကဘာ်သ့ာ်ညါလာ်ပတံာ်ဒုးအံာ်တဝဲတဝဲာ်ဝဲဒီးဘာ်ဒီးပကဘာ်ဒုးဒီးတံာ်ဆုမဲာ်ညါန့ာ်လီၤ. လါပတံာ်ဒုးဆုမဲာ်ညါအပုာ်အိာ်လိာ်ဖး  
လိာ်ပသး“တပိာ်တလိာ်-ပဒဲတဒု” တသ့လာ်ဘာ်. အလိာ်အိာ်လာ်ပကဘာ်ဟံာ်ဖျိာ်ထီာ်ပဂံာ်ပဘါ, ပတံာ်ထံာ်တံာ်ဆိကမိာ်ဒီးဟံာ်ဆာ  
သကိးပဒုာ်ပဒါဒုဒုဒ်သိးပကမုာ်ပုာ်လာ်အမန့ာ်တံာ်အဂီၢ်န့ာ်လီၤ.

ကညီကလုာ်ခိာ်နံာ်သိာ်ဒုဒီးထံဖိကိာ်ဖိခဲလာ်သ့ာ်ဧ, ဆာကတီာ်ခဲအံာ် ကိာ်ပယီအပုာ်သုးမိာ်စိရါသ့ာ်တဖာ်ဂုာ်ဟံးန့ာ်ဆုာ်  
က့တံာ်စိတံာ်ကမိာ်လာ်ကိာ်ပယီပဒိာ်သ့ာ်တဖာ်အအိာ်အယိ ကဲထီာ်ထံရံာ်ကိာ်သးတံာ်ဖုာ်ထံာ်ဖုာ်ထီာ်ဒီးအိာ်ဖျါတြုာ်ကလံာ်လာ်တံာ်  
ကိာ်တံာ်ခဲ, တံာ်နးတံာ်ဖျိာ်သ့ာ်တဖာ် ကဒိာ်ထီာ်အါထီာ်ဝဲလာ်ထံလိာ်ကိာ်ပုာ်, ထံဖိကိာ်ဖိကမုာ်ဒီးဒုာ်ကလုာ်သ့ာ်တဖာ်အသိးအကျါန့ာ်  
လီၤ. ဒ်ပမုာ်ပုာ်တကလုာ်လာ်ထံကိာ်တဘျဲာ်ဃီအံာ်အပုာ်အသိး ပကဘာ်သ့ာ်ညါလာ် ထံရံာ်ကိာ်သးအတံာ်ဂုာ်ကိ လါကဲထီာ်အသးအံာ်  
လဲပုာ်ပုာ် တသ့ ဒီးပကဘာ်ကွံာ်ဆာ်မဲာ်အိာ်သပုာ်ကတံာ်အယိ လါတံာ်ဒီသအလိာ်ပသးအဂီၢ် အလိာ်အိာ်လာ်ပကဘာ်အိာ်ဒီး တံာ်က

တော်ကတီးဆီယာပသးဒီးပံးန့တံးခွဲတံးယာ်အဂုလပကညီကလုာ်အဂီၢ်ဒ်သိးပကွၢ်ဆၢၣ်ခဲတံးသ့ၣ်တဖၣ်အံၤကသ့ဒီးပကမ့ၢ်ပုလၢအမၤန့ၣ်လီၤ.

ကညီကလုာ်ခိၣ်န့ၢ်သိၣ်ဒုဒီးထံဖိကီၢ်ဖိခဲလၢာ်သ့ၣ်ဧ, နီပတံၢ်မံမိၢ်ဒီးပတံၢ်မုာ်လၢမုာ်တံၢ်တမံၤယီၤ လၢပကဒီးန့ၢ်ဘၣ်က့ပထံကီၢ်တံၢ်သဘျ, တံၢ်မုာ်တံၢ်ခုၣ်, တံၢ်ထဲသိးတုၤသိးဒီးသ့ၣ်ထီၣ်ပနီၢ်ကစၢ်ဒုၣ်အဘျၣ်အတီၢ်အသိး လၢတံၢ်မၤလၢထီၣ်ပုၤထီၣ်တံၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤအဂီၢ် မံပတံၢ်ကတီးဒီးပတံၢ်ဖံးတံၢ်မၤတဖၣ်ကမ့ၢ်စ့ၢ်ကီးတံၢ်တမံၤယီၤ နီသိးပကတုၤသကိးဆုပတံၢ်မၤန့ၢ်အဖီတၢ်ယုယုအဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်. မံကညီဖိခဲလၢာ်ကဘၣ်ဆိၣ်ဂုၤဆိၣ်ဝါ, ပုၤဒုၣ်ပုၤဒါမၤန့ၢ်အိၣ်ကဒီးမၤန့ၢ်တံၢ်ထီၣ်လၢအတံၢ်အိၣ်မုၢ်အပုၤန့ၣ်တက့ၢ်.

“ယုယု, ဒုဒုဆုပတံၢ်မၤန့ၢ်ဖီတၢ်”

ပၤဆုတံၢ်ကမံးတံၢ်  
ကညီပိာ်မုၢ်ကရၢ  
လီၢ်ခၢၣ်သး